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Kruispuntbank Inburgering (KBI)  -  Gegevensuitwisseling en het genereren van stabiele 
data

De Kruispuntbank Inburgering (KBI) is het cliëntvolgsysteem voor inburgeraars, 
Onthaalbureaus en Huizen van het Nederlands. De kruispuntbank wordt beheerd door het 
Agentschap Integratie en Inburgering en maakt het mogelijk dat het volledige 
integratietraject van nieuwkomers kan worden opgevolgd. De gegevens in de 
kruispuntbank zijn ook van belang voor processen bij andere overheidsdiensten zoals de 
VDAB en de VMSW (Vlaamse Maatschappij voor Sociaal Wonen).

Eén van de doelen van dataverzameling en -analyse is het genereren van periodiek 
betrouwbare en stabiele data die relevant zijn voor de inburgering en integratie van 
nieuwkomers. 

Door verschillende oorzaken is het genereren van dergelijke data niet eenvoudig.

1. Hoe vaak werd in 2017 gebruik gemaakt van de KBI? Graag een opsplitsing per 
partnerorganisatie en per maand. Kan de minister ook de cijfers van 2015 en 2016 
meedelen.

2. Hoeveel keer werd DISCIMUS in 2017 bevraagd vanuit de KBI? In hoeveel gevallen 
bleek dat de minderjarige ingeschreven was in een school? In hoeveel gevallen was 
dat niet het geval? Graag zowel nominale als procentuele cijfers.

3. Werd ondertussen bekeken of en hoe er met de Brusselse OCMW’s informatie kan 
worden uitgewisseld?

4. Welke gegevens zullen er tussen de KBI en Actiris uitgewisseld worden? Zal deze 
uitwisseling nog steeds eind 2018 van start gaan?

5. Kan de VMSW via de KBI reeds nagaan of potentiële huurders en kopers voldoen aan 
de taalkennisvereiste? Hoeveel keer werd dit al gecontroleerd door de VMSW via het 
consulteren van de KBI? Graag de jaarlijkse cijfers sinds een dergelijke controle 
mogelijk is.

6. Hoeveel van de set van basis-query’s werden ondertussen gevalideerd met het oog 
op het beter genereren van stabiele cijfers? Welke andere acties werden er sinds 
2018 gerealiseerd om tot betere data te komen?
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1. In de tabel als bijlage kunt u de gevraagde cijfers per partner terugvinden. Deze 
cijfers vereisen echter bijkomende duiding. In 2017 werden technische aanpassingen 
doorgevoerd aan de uitwisselingsstromen. Cijfers van 2017 zijn dus niet meer te 
vergelijken met die van de voorgaande jaren. Zo is de Kruispuntbank van de Sociale 
Zekerheid (KSZ) eind 2017 begonnen met de implementatie van een data-uitwisseling 
voor de OCMW’s. Hiervan ziet u in de tabel het begin van een datastroom eind 2017. 

Vanaf 2017 is er een algemene update o.a. inzake data-efficiëntie doorgevoerd. Dat 
heeft invloed op de cijfers CVO/CBE en AHOVOKS. Er wordt nl. niet meer elke 
uitwisseling gemeten, maar het aantal dossiers waarbij er een data-uitwisseling heeft 
plaatsgevonden. De telling voor een bepaald dossier kan bv. bestaan uit verschillende 
opeenvolgende raadplegingen, maar enkel de laatste update blijft behouden. Dus het 
effectieve aantal uitwisselingen zal een veelvoud zijn van het aantal dossiers, maar is 
onbekend. Om die reden kunnen de cijfers 2015-2016 en 2017 niet vergeleken 
worden.

Voor de cijfers van 2015 en 2016 verwijs ik naar mijn antwoord op de schriftelijke 
vraag nr. 321.

2. Vanwege een update inzake data-efficiëntie in 2017, slaat de KBI niet meer het exacte 
aantal raadplegingen van DISCIMUS op, maar het aantal casussen (INSZ) waarbij een 
raadpleging werd gedaan m.n. één casus kan bestaan uit meerdere raadplegingen, 
waarbij enkel de laatste update van de casus raadpleegbaar is. Hierdoor is het niet 
mogelijk te achterhalen welk dossier de status “niet-ingeschreven” had op het 
moment van de eerste raadpleging. 

In 2017 werden er 9.716 casussen geraadpleegd, waarvan er 6.153 (63%) uiteindelijk 
waren ingeschreven en 3.563 (37%) waren uitgeschreven. In 2016 werden er 6.195 
casussen geraadpleegd, waarvan er 1.763 (28,5%) uiteindelijk uitgeschreven waren 
en 4.432 (71,5%) ingeschreven waren.

Ingeschreven Uitgeschreven Totaal*
2016 4.432 1.763 6.195
2017 6.153 3.563 9.716
verschil 2016-
2017

+ 1.721 + 1.800 + 3.521

% verschil 2016-
2017

+ 139 % + 203% + 157%

*Berekend op unieke status INSZ (dossier)

3. Dat is voorwerp van de samenwerkingsovereenkomst op Brussels niveau onder de 
bevoegdheid van de GGC.

4. De gesprekken met Actiris hierover zijn nog lopende.



5. Ja, de VMSW kan via de KBI nagaan of potentiële huurders en kopers voldoen aan de 
taalkennisvereiste. Hoe vaak dit al gebeurde wordt niet gemonitord aan de zijde van 
de KBI.

6. Kwantitatief gaat het om een gezamenlijke 14 basissets van zoekopdrachten die de 
absolute ijkpunten van het inburgeringsproces en taaltrajecten meten. Elke set 
bestaat uit verscheidene subsets die de pijlers vanuit verschillende perspectieven 
evalueren.

Om een centrale gezamenlijke toegang tot dezelfde datasets te garanderen, wordt 
door ABB en AgII sinds juni 2018 een portaal ontwikkeld met toegang tot 
voorbepaalde sets en berekeningen. Eveneens werd begonnen aan het opstellen van 
een centraal toegankelijk documentatieplatform betreffende de inhoud en scope van 
de zoekopdrachten. De werkgroep monitoring, die bestaat uit leden van ABB en de 
drie agentschappen, werkt systematisch verder aan de verbetering van de 
rapporteringsomgeving en het genereren van stabiele data.

BIJLAGE

Overzicht raadplegingen KBI per partner


